
     Pabianice, dnia 14 grudnia 2010 r.

Komisja Spraw Obywatelskich,
Promocji oraz Rozwoju Powiatu

PROTOKÓŁ NR 4/1/10
z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich,

       Promocji oraz Rozwoju Powiatu
które odbyło się w dniu 14 grudnia 2010 r. o godz. 15.30

Ad. 1 -2

Posiedzenie otworzył  Przewodniczący Komisji - p. Łukasz Stencel, który powitał członków 
komisji  (lista obecności w załączeniu -  załącznik nr 1).  Następnie przedstawił  porządek, który 
(załącznik nr 2) został przyjęty w wyniku głosowania:  10 za,   0 przeciw,   nikt nie wstrzymał się 
od głosu.

Ad. 3
Dotyczy punktu: Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a)  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pabianickiego.
Projekt uchwały omówiła p. Elżbieta Piekielniak – Skarbnik Powiatu.   
P. Marcin Wolski poprosił o wyjaśnienie dotyczące współczynnika zamieszczonego w tabeli 

na stronie 13, którego limit nie powinien przekroczyć 15%, a na wykresie jego wartość stanowi 
18,35%.

Skarbnik w odpowiedzi  powiedziała,  iż  wartość 18,35% dotyczy wskaźnika zadłużenia,  
a jego limit ustawowy wynosi 60%. Dodała, iż wskaźnik obsługi zadłużenia nie może przekroczyć 
15%, a ten jest na poziomie 4,5%.   

Wobec  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  przystąpił  do  głosowania,  
w wyniku którego:  11  za,   0  przeciw,  nikt  nie  wstrzymał  się  od głosu,  projekt  uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany. 

b) uchwalenia budżetu Powiatu Pabianickiego na 2011 rok.
     Projekt budżetu przedstawiła Skarbnik Powiatu.  

P. Marcin Wolski poprosił o wyjaśnienie źródła pochodzenia wielkości dochodów własnych 
związanych z pomocą społeczną (usługi).

Skarbnik – są to odpłatności za pobyt mieszkańców w DPS.
P.  Marcin  Wolski  –  dlaczego  wśród  przewidzianych  remontów  w  szkołach  dominuje  

ZS nr 1?
Wicestarosta – p. Irena Grenda w nawiązaniu do DPS powiedziała, iż powiat na utrzymanie 

mieszkańców otrzymuje dofinansowanie państwa z Narodowego Funduszu w wysokości 1417 zł., 
nadmieniła, iż koszt utrzymania jednego mieszkańca w DPS w Pabianicach wynosi 2785 zł. - kwota 
ta  każdego roku jest  ustalana na nowo według algorytmu, natomiast  w DPS w Konstantynowie 
Łódzkim – 1789 zł.  Od wielu lat  istnieje  problem finansowania placówek,  stąd powiat  musi  je 
wspomagać,  co  wymaga  dodatkowych  środków.   Odnośnie  remontów  w  szkołach  –  remonty 
przewidziane  w  planie  dotyczą  przede  wszystkim  podjęcia  działań,  które  pozwolą  poczynić 
oszczędności w utrzymaniu placówek – termomodernizacja budynków, wymiana okien, wymiana 
sieci, instalacji grzewczej, za którą idą kolejne remonty. Nadmieniła ponadto, że np. w Zespole Szkół 
nr 2 planuje się budowę boiska wielofunkcyjnego, przy II LO  halę sportową. W każdej szkole będą 
sukcesywnie podejmowane działania, jednakże w pierwszej kolejności te placówki, które  wymagają 
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przeprowadzenia remontów.  
P. Włodzimierz Stanek – z czego wynika kwota w wysokości 74 zł. w dziale wydatków na 

e-usługi?
Wicestarosta – wkład własny powiatu w realizację projektu stanowi kwotę 74 zł.
P. Marcin Wolski – taka mała kwota?
Skarbnik – taka wysokość została naliczona.
P. Marcin Wolski – do kiedy program będzie realizowany?
Wicestarosta – prawdopodobnie do 2013 roku.
P.  Sławomir Jabłoński zwrócił  się z zapytaniem dotyczącym obowiązywania,  od stycznia 

przyszłego roku, reguły wydatkowej,  czy fakt  ten spowodował „okrojenie” budżetu dla pomocy 
społecznej?

Skarbnik w odpowiedzi powiedziała, iż podczas przygotowań do tworzenia projektu budżetu 
na 2010 rok podejmowane były starania, aby dochody bieżące pokrywały wydatki bieżące, były  
w  dyspozycji  środki  na  częściową  spłatę  rozchodów,  natomiast  w  toku  wykonywania  budżetu 
nastąpiły zmiany i sytuacja angażowania środków z nadwyżki jest niekorzystna,  „limituje” jednak 
przede wszystkim wysokość dochodów.   

P. Sławomir Jabłoński – zatem budżet na 2010 rok uwzględniał reguły wydatkowe?
Skarbnik potwierdziła.  
Wicestarosta  w nawiązaniu do pomocy społecznej  zasugerowała,  aby zwołać posiedzenie 

wyjazdowe Komisji do DPS w Pabianicach.  Dodała,  iż placówka spełnia wymogi standaryzacji, 
wykorzystanie miejsc jest 100% i fakt ten stanowi dylemat w związku z DPS w Konstantynowie 
Łódzkim, gdzie jedynie pod tym względem placówka nie spełnia wymagań standaryzacji. W DPS 
jest  180  mieszkańców  na  136  miejsc.  Nadmieniła,  że  zostało  wystosowane  pismo  w  sprawie 
uzyskania  pozwolenia.  Nie  ma  możliwości  przeniesienia  mieszkańców  do  żadnej  placówki 
publicznej, ponadto zgodę na przeniesienie wyraża najczęściej rodzina.   

P. Teresa Bożena Bednarska poparła zdanie przedmówczyni, mówiąc iż nie ma możliwości 
przeniesienia mieszkańców do innej placówki.

Przewodniczący Komisji – zatem czekamy na stanowisko Ministerstwa w tej sprawie. Dodał, 
iż Komisja skorzysta z sugestii pani Wicestarosty, mówiąc ponadto, iż z czasem będą organizowane 
posiedzenia wyjazdowe, które sprzyjają kreatywnemu podejściu do spraw. Zapytał, czy nagrody dla 
sportowców są zabezpieczone w kwocie 35 000 zł.?

Skarbnik – potwierdziła.
      W  związku  z  brakiem  dalszych  pytań  Przewodniczący  zaproponował  głosowanie.  
W wyniku głosowania: 11  za, 0 przeciw,  nikt nie wstrzymał się od głosu, projekt budżetu Powiatu 
Pabianickiego na 2011 rok  został pozytywnie zaopiniowany (opinia dot. projektu budżetu stanowi 
załącznik nr 3).

c) przyjęcia „Ramowego Planu Pracy Rady Powiatu Pabianickiego” na 2011 rok.
     Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji – p. Łukasz Stencel.

Wobec  braku  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  przystąpił  do  głosowania,  
w wyniku którego:  11  za,   0  przeciw,  nikt  nie  wstrzymał  się  od głosu,  projekt  uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany. 

Ad. 4  
Dotyczy punktu: Zaopiniowanie planu pracy Komisji Spraw Obywatelskich, Promocji oraz 

Rozwoju Powiatu  na 2011 rok.
Przewodniczący Komisji – p. Łukasz Stencel przedstawił plan pracy Komisji na przyszły 

rok (załącznik nr 4). 
Wicestarosta  –  w  związku  ze  zmianą  przepisów  prawnych  Powiatowy  Rzecznik 

Konsumentów podlega bezpośrednio Staroście, w związku z tym opiniowanie projektów uchwał  
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w zakresie rzecznika nie będzie miało miejsca.
Przewodniczący Komisji – wskazany  punkt zostanie wykreślony.
P. Bogdan Piotrowski – czy w punkcie 16 planu nie powinien być zapis dotyczący przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji za rok 2011?
Przewodniczący Komisji w odpowiedzi powiedział, iż sprawozdania Komisji za dany rok 

są przyjmowane w lutym roku następnego. 
P. Bogdan Piotrowski – czy w związku z zapisem punktu 2, będzie możliwość zapoznania 

się z możliwościami pozyskiwania środków z UE bezpośrednio od osoby kompetentnej?
Przewodniczący Komisji – potwierdził.
Wicestarosta w nawiązaniu powiedziała, iż istnieje możliwość zaproszenia np. pracownika 

Wydziału Inwestycji i Funduszy Starostwa Powiatowego.  
 Wobec braku uwag Przewodniczący przystąpił do głosowania planu pracy z uwzględnieniem 

proponowanej zmiany. W wyniku głosowania:  11 za, 0 przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu, 
plan pracy  został przyjęty.

Ad. 5  
Dotyczy punktu: Przyjęcie protokołu  Nr 4/69/10 z dnia 9 listopada 2010 roku.

           W związku z brakiem zastrzeżeń do przedłożonego protokołu Przewodniczący przystąpił do 
głosowania, w wyniku którego:  9 za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu, protokół został 
przyjęty.

Ad. 6
Sprawy różne.
Pan Włodzimierz Stanek – wobec braku wiedzy mieszkańców w sprawie które drogi  są 

miejskie,  które  powiatowe  zasugerował,  aby  przy  wyremontowanych  drogach  powiatowych 
umieszczać  tabliczki, kto tego dokonał.

Wicestarosta w odpowiedzi powiedziała, że oznakowanie będzie wykonane jak najszybciej.
P.  Marek Ciechański  poparł  zdanie  radnego W.  Stanka,  ponadto  zasugerował,  aby radni 

otrzymali mapkę z oznaczeniem dróg powiatowych, wówczas mogliby informować społeczeństwo. 
Przewodniczący Komisji – p. Łukasz Stencel poparł postulat przedmówców, nie traktując go 

jako wniosek, ale prośbę. 

 Ad. 7
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Komisji Przewodniczący zamknął posiedzenie.

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich,
Promocji oraz Rozwoju Powiatu:
 /-/ Łukasz Stencel

Protokołowała: /-/Anna Gilewicz

Załączniki do wglądu w Biurze Rady
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